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ZAPYTANIE PISEMNE P-0421/07
złożone przez: Witold Tomczak (IND/DEM)
do Komisji

Dotyczy: Kryzysu na rynku wieprzowiny

Na rynku wieprzowiny cyklicznie pojawiają się kryzysy zwane "górką świńską". Dramatyczną 
sytuację producentów wieprzowiny obserwujemy obecnie w Polsce, którym oferuje się skup znacznie 
poniżej kosztów produkcji. Wynika to z kilku przyczyn, w tym: wysokiego wzrostu pasz (zbóż), 
przedłużającego się embarga Rosji na polską żywność oraz nadmiernego wzrostu importu z innych 
państw. Narasta fala protestów rolników, która może się rozszerzyć na inne państwa członkowskie 
Unii Europejskiej. Strona polska tj. rząd i organizacje reprezentujące producentów mięsa już od 
grudnia ubiegłego roku informują o tej sytuacji Komisję, ale rozwiązań nadal nie ma. W związku z 
tym proszę o odpowiedź na poniższe pytania:

1. Dlaczego Komisja nie podjęła jeszcze działań zapobiegających kryzysowi na rynku wieprzowiny w 
Polsce?

2. Czy Komisja zamierza wykorzystać instrumenty przewidziane w organizacji tego rynku, w tym 
podjąć decyzje o dopłatach do eksportu i pozwolenia na skup przez prywatne podmioty?

3. Kiedy ewentualnie można się spodziewać ze strony Komisji podjęcia stosownych działań?


